
Protokół Nr XVII/15 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 26 listopada 2015 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 

Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 15 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 9
10

 

Sesję zakończono o godz. 12
25

 

 

Ad. 1 

Kolejne posiedzenie Rady Gminy otworzył Pan Ryszard Bruzda – Przewodniczący Rady 

Gminy, który na wstępie swego wystąpienia na podstawie listy obecności stwierdził 

prawomocność obrad. Następnie powitał obecnych na sali uczestników spotkania. W dalszej 

kolejności odczytał następujący proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XVII Sesji Rady Gminy Widawa.  

2. Zatwierdzenie protokołów z dwóch poprzednich sesji. 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2016 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wzorów formularzy na podatek od nieruchomości, podatek 

rolny i podatek leśny. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2016 rok oraz wprowadzenia zwolnień od tego podatku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: wydłużenia terminów spłaty kredytów długoterminowych 

zaciągniętych przez Gminę Widawa w Ludowym Banku Spółdzielczym w Zduńskiej 

Woli w latach 2010 – 2012 oraz w ING Banku Śląskim w 2010 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2015 r. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Widawa na lata 2015 – 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu targowiska w miejscowości Widawa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Widawa 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2016”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad otrzymywania diet przez radnych Rady Gminy 

Widawa za udział w pracach Rady Gminy i komisji oraz zwrotu kosztów podróży służbowej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczących Rady Gminy Widawa. 

14. Wolne wnioski i zapytania. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad. 

Po zaprezentowaniu porządku obrad Przewodniczący zarządził głosowanie nad jego 



zatwierdzeniem. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty 14 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych (nieobecny radny: Sławomir Stępnik). 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do zatwierdzenia protokołów z dwóch 

poprzednich sesji pytając, czy zachodzi konieczność ich odczytania. Ze względu na to, iż nikt 

z radnych nie wyraził takiej potrzeby oraz nie zgłoszono jakichkolwiek uwag do protokołów 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad ich przyjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wyżej wymienione protokoły z dwóch poprzednich 

posiedzeń Rady Gminy zostały przyjęte 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich 

radnych obecnych na sali w chwili głosowania (nieobecny radny: S. Stępnik). 

 

Ad. 3 

Realizując dalszą część obrad Przewodniczący udzielił głosu Panu Michałowi 

Włodarczykowi – Wójtowi Gminy, który omawiając bardziej szczegółowo niektóre 

z wykonanych zadań przedstawił sprawozdanie międzysesyjne stanowiące załącznik do 

niniejszego protokołu, (w trakcie, na salę obrad dotarł radny S. Stępnik). 

Po wystąpieniu Wójta Gminy głos zabrał radny J. Szmuda, który poruszając temat 

związany z pracami, jakie przeprowadzone zostały wzdłuż drogi w miejscowości Wielka 

Wieś B podziękował osobom za zaangażowanie przy wywożeniu ziemi. Następnie 

wskazał kolejny odcinek drogi, na którym należy przeprowadzić podobne prace a także 

poprosił o sukcesywne odnawianie struktury rowów przydrożnych na odcinku od 

miejscowości Brzyków w kierunku Wielkich Wsi. Ponadto poruszając kolejny temat 

związany z wydawaniem żywności zaznaczył, iż docierają do  niego informacje, iż po te 

artykuły podjeżdżają mieszkańcy „mercedesami”, czy też innymi tego typu samochodami, 

wobec czego wskazane byłoby sprawdzenie stanu majątkowego tych osób. 

Odnosząc się do powyższej wypowiedzi głos zabrał Wójt Gminy, który zaznaczył, iż jeśli 

chodzi o rowy na terenie Wielkiej Wsi zaznaczył, iż prace zostały rozpoczęte i oczywiście 

zostaną dokończone. Ponadto dodał, iż z uwagi na ograniczoną liczbę pracowników oraz 

konieczność wykonania innych terminowych robót, które nie mogą być wykonywane przy 

minusowej temperaturze działania te zostały przerwane. Następnie wyjaśnił, iż jeżeli 

chodzi o osoby, które otrzymują żywność kwalifikowane są do takiej pomocy na 

podstawie kryterium dochodowości, które jest dokładnie weryfikowane. Dodatkowo 

wyjaśnił, iż jest to skrupulatnie sprawdzane i do tej pory nie było żadnych 

nieprawidłowości. Na zakończenie swej wypowiedzi poinformował jeszcze zebranych, iż 

w wyniku rozstrzygniętego naboru, do którego przystąpiły dwie osoby Kierownikiem 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej jest Pani Agnieszka Leopolska, która do tej pory 

pełniła takie obowiązki.  

Z koeli Przewodniczący Rady zaznaczył, iż jak wynika z powyższej wypowiedzi 

wyznacznikiem do uzyskania pomocy żywnościowej nie jest to, kto jakim samochodem 

jeździ a jedynie kryterium dochodowe. Następnie przepraszając za swe uchybienie powitał 

jeszcze Panią Iwonę Mamzer – członka Izb Rolniczych. 

Ad. 4 

W kolejnym punkcie Przewodniczący w pierwszej kolejności poprosił o zabranie głosu Panią 



Elżbietę Pluta – Skarbnik Gminy i omówienie przedłożonego projektu uchwały. 

Na wstępie swej wypowiedzi Pani Skarbnik zaznaczyła, iż zgodnie z zapisami ustawowymi 

wysokość stawek podatku od nieruchomości ustala Rada Gminy w drodze uchwały. Następnie 

wyjaśniła na podstawie, jakich danych opracowany został niniejszy dokument. Ponadto 

zaznaczyła, iż gmina w około 25% utrzymuje się z wpływu z wspomnianych podatków, 

wobec czego bardzo ważne jest, aby ustalić je na odpowiednim poziomie. Kontynuując swą 

wypowiedź poinformowała jeszcze zebranych, iż w okresie ostatnich trzech lat stawki nie 

ulegały zmianom. Następnie zobrazowała, to, jaki wpływ na kształt budżetu ma ich wysokość 

a także poinformowała, iż zaproponowane w projekcie uchwały stawki są wyższe od 

obowiązujących w bieżącym roku o 2%. W toku dalszej wypowiedzi wymieniając kolejno 

poszczególne kwoty informowała równocześnie, o jaką sumę one wzrosną oraz jakie mogłyby 

być maksymalne ich wysokości. Następnie zaznaczyła, iż opracowując niniejszy projekt 

przeanalizowała sytuację podatkową sąsiednich gmin i wzięła również pod uwagę tam 

obowiązujące stawki oraz wysokość wpływów z tego podatku. Pod koniec swej wypowiedzi 

Pani Skarbnik oznajmiła, iż proponowane podwyżki nie są wysokie, natomiast przyczynią się 

do wzrostu dochodów gminy. Ponadto zwracając uwagę na dość dużą wysokość stawki od 

gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji wyjaśniła, iż występowania takich 

gruntów na terenie gminy nie odnotowano. 

W dalszej kolejności głos zabrał Wójt Gminy, który odnosząc się do proponowanej podwyżki 

stawek podatków zaznaczył, iż dochody z tego tytułu odgrywają istotną rolę na kształt 

budżetu. Następnie podkreślił, iż jak już wspomniała Skarbnik Gminy wysokość stawek 

podatków nie była podwyższana od 3 lat a tym samym nie został zachowany również 

wskaźnik inflacji. W toku dalszej wypowiedzi Wójt Gminy poinformował, jakie jeszcze 

najważniejsze czynniki mają wpływ na wysokość budżetu gminy a tym samym na możliwości 

inwestycyjne. Na zakończenie nadmienił jeszcze, iż od nowego roku wzrosną również opłaty 

za wynajem lokali gminnych a także stawki opłaty targowej, które również od bardzo 

długiego czasu kształtują się na niezmienionym poziomie. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do omówionego projektu uchwały, radny 

Mateusz Barwaśny odczytał jego treść. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem w wyniku, 

którego Uchwała Nr XVII/110/15 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2016 rok została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez 

wszystkich radnych. 

 

Ad. 5 

Do omówienia kolejnego projektu uchwały poproszona została również Skarbnik Gminy, 

która wyjaśniła, iż wzory formularzy, które stanowią załączniki do tego aktu zostały 

zaktualizowane zgodnie z obowiązującym stanem prawnym. 

Następnie radny J. Szmuda wystąpił z zapytaniem dotyczącym kwoty podatku. 

W odpowiedzi na powyższe Pani Skarbnik wyjaśniła, iż jak już wcześniej wspominała i co 

zostało przyjęte poprzednią uchwałą, podatki wzrosną o 2 %. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag, radny M. Barwaśny odczytał treść projektu 

uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W wyniku 



przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVII/111/15 w sprawie wzorów formularzy 

na podatek od nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny, została przyjęta 15 głosami 

„za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad. 6 

Uzasadnienie do projektu uchwały dotyczącego określenia wysokości stawek od środków 

transportowych na kolejny rok przedstawiła również Skarbnik Gminy. Wyjaśniła 

mianowicie, iż nie mogą one być wyższe od stawek maksymalnych określonych przez 

ustawodawcę, jak również nie mogą być niższe od minimalnych dla określonych 

w ustawie przedmiotów opodatkowania. Na zakończenie swej wypowiedzi zaznaczyła, iż 

w przedłożonym akcie również zaproponowano o 2% wyższe stawki w stosunku do tych, 

które obowiązują w roku bieżącym. 

Następnie w związku z brakiem dalszych pytań i uwag do przedstawionego projektu 

uchwały, radny M. Barwaśny odczytał jego treść. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVII/112/15 w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2016 rok oraz wprowadzenia 

zwolnień od tego podatku, została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez 

wszystkich radnych. 

 

Ad. 7 

Następnie Przewodniczący Rady po raz kolejny porosił Panią Skarbnik o zabranie głosu 

i omówienie następnego projektu uchwały. 

Na wstępie swej wypowiedzi Pani Skarbnik wyjaśniła, iż niniejszy akt powstał 

w konsekwencji podjętych wcześniej negocjacji i rozmów z LBS w Zduńskiej Woli oraz 

ING Bankiem Śląskim dotyczących spłaty kredytów zaciągniętych w latach 2010 – 2012 

oraz zmniejszenia marży. Następnie poinformowała zebranych, iż pierwszy 

z wymienionych banków przychylił się do tych próśb wydłużając okres spłaty a także 

zmniejszenia marży o 50%. Ponadto zaznaczyła, iż podjęcie niniejszej uchwały umożliwi 

w dalszej kolejności podpisanie odpowiednich aneksów do zawartych wcześniej umów 

a także dopełnienia pozostałych formalności. Kontynuując swą wypowiedź Pani Skarbnik 

przedstawiła obecny stan zadłużenia a także ogólną kwotę odsetek po obniżeniu marży. 

Na zakończenie nadmieniła jeszcze, iż niestety nie udało się wynegocjować żadnych 

zmian z drugim bankiem. 

Następnie głos zabrał radny Marek Jaros, który zaznaczył, iż bardzo duże jest zadłużenie 

gminy a wysokie kwoty rat kredytów pomimo, iż rozłożone na wiele lat ograniczają 

prowadzenie jakichkolwiek dużych inwestycji. 

Odnosząc się do powyższej uwagi głos zabrał Wójt Gminy, który przyznał, iż 

rzeczywiście kwota jest ogromna niemniej jednak kredyty i pożyczki, o których mowa, 

zostały zaciągnięte w poprzednich latach. Następnie zaznaczył, iż w drodze porozumień 

marża została obniżona o 50%, dzięki czemu około 0,5 mln złotych pozostaje mniej do 

spłaty. Ponadto dodał, iż zaoszczędzoną kwotę będzie można w przyszłości przeznaczyć 

na inwestycje. 

Następnie Skarbnik Gminy, dodała, iż największe spłaty kredytów gmina ma  już za sobą, 



ponieważ wiązały się one z kwotą 1 mln złotych, natomiast w dalekiej przyszłości będzie 

trzeba wziąć pod uwagę zaciągnięcie kolejnego kredytu. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały, radny 

M. Barwaśny odczytał jego treść. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem w wyniku, 

którego Uchwała Nr XVII/113/15 w sprawie wydłużenia terminów spłaty kredytów 

długoterminowych zaciągniętych przez Gminę Widawa w Ludowym Banku 

Spółdzielczym w Zduńskiej Woli w latach 2010 – 2012 oraz w ING Banku Śląskim 

w 2010 r., została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych.  

 

Ad. 8 

W dalszej części obrad o omówienie kolejnego projektu uchwały poproszono również 

Skarbnik Gminy. 

W pierwszej kolejności Pani Skarbnik poinformowała zebranych, iż przedłożony akt 

ujmuje zmiany, jakie zostały wprowadzone po stronie dochodów i wydatków 

budżetowych wynikające z konieczności ponownego urealnienia planu dochodów, po 

analizie faktycznego wykonania oraz realizacji wniosków dotyczących zmian w planie 

wydatków bieżących, jak i majątkowych. W toku dalszej wypowiedzi Pani Skarbnik 

w sposób szczegółowy przedstawiła przesunięcia, jakie dokonane zostały pomiędzy 

poszczególnymi działami. 

W uzupełnieniu do powyższej wypowiedzi głos zabrał jeszcze Wójt Gminy, który 

odnosząc się do inwestycji związanej z termomodernizacją Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Dąbrowie Widawskiej poinformował, iż prawdopodobnie będzie 

możliwość złożenia wniosku na dofinansowanie adaptacji piętra tego budynku 

z przeznaczeniem na lokale dla osób dotkniętych przemocą domową. 

W związku z brakiem dalszych uwag oraz jakichkolwiek pytań do omówionego projektu 

uchwały radny M. Barwaśny odczytał jego treść. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania Uchwały Nr XVII/114/15 w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Widawa na 2015 r., została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez 

wszystkich radnych. 

 

Ad. 9 

W tym punkcie Przewodniczący Rady po raz kolejny poprosił Skarbnik Gminy 

o przedstawienie wyjaśnień do projektu uchwały dotyczącego zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. 

Na wstępie swego wystąpienia Pani Skarbnik wyjaśniła, iż przedmiotowy akt jest 

konsekwencją zmian, jakie zostały wprowadzone w budżecie gminy, gdyż obowiązkiem 

jest dokonanie aktualizacji prognozy finansowej w sytuacji dokonania modyfikacji 

w zakresie dochodów i wydatków budżetowych. W toku dalszej wypowiedzi w sposób 

bardziej szczegółowy omówiła zakres tych zmian uzasadniając jednocześnie konieczność 

ich wprowadzenia. 

W związku z brakiem jakichkolwiek pytań i uwag do omówionego projektu uchwały 

radny M. Barwaśny odczytał jego treść. 



W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem, 

w wyniku, którego Uchwała Nr XVII/115/15 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Widawa na lata 2015 – 2023 została przyjęta 

15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy ogłosił kilkuminutową przerwę. 

 

Ad. 10 

Po wznowieniu obrad w pierwszej kolejności poproszono Pana Zbigniewa Parzybuta – 

Kierownika Referatu Inwestycji, Środowiska i Spraw Komunalnych  o omówienie 

przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały dotyczącego ustalenia Regulaminu 

targowiska w miejscowości Widawa. 

Uzasadniając konieczność podjęcia przedłożonego aktu Pan Z. Parzybut wyjaśnił, iż 

zgodnie z zapisami ustawowymi prowadzenie targowiska należy do zadań własnych 

gminy, które służą zaspakajaniu zbiorowych potrzeb wspólnoty samorządowej. Ponadto 

zaznaczył, iż w związku z organizacją i zarządzeniem targowiska potrzebna jest uchwała 

Rady Gminy, która powinna zawierać ustalenia w zakresie podziału kompetencji 

pomiędzy administratorem targowiska, a osobą korzystającą z miejsca targowego, 

określające prawa i obowiązki wiążące się z regulacją opłat, zapewnieniem czystości 

w czasie oraz po zakończeniu handlu, a także wskazaniem miejsca i procedury wnoszenia 

skarg i wniosków związanych z funkcjonowaniem targowiska. 

W związku z brakiem jakichkolwiek uwag do omówionego projektu uchwały radny 

M. Barwaśny odczytał jego treść. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVII/116/15 w sprawie ustalenia Regulaminu 

targowiska w miejscowości Widawa, została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie 

przez wszystkich radnych. 

 

Ad. 11 

W kolejnym punkcie głos, jako pierwszy zabrał Wójt Gminy, który w drodze wyjaśnień do 

przedłożonego projektu uchwały poinformował, iż program stanowiący załącznik do 

niniejszego aktu uchwalany jest corocznie. Ponadto dodał, iż zgodnie z zapisami ujętymi w 

ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego, po konsultacjach z organizacjami pozarządowymi oraz określonymi 

podmiotami, ustala roczny program współpracy. Następnie wyjaśnił, iż na realizację zadań 

publicznych przez organizacje pozarządowe planuje się przeznaczyć na kolejny rok kwotę 

w wysokości 80 tys. zł. W toku dalszej wypowiedzi Pan Wójt nadmienił, iż podjęcie 

przedmiotowej uchwały uprawni go do ogłoszenia konkursu i przeprowadzenia w przyszłym 

roku otwartych konkursów na zadania publiczne, które są objęte tym programem, jak również 

zawarcia umów na ich realizację i przekazania przyznanych kwot dotacji. Następnie odczytał, 

jakie obszary współpracy zostały zawarte w omawianym programie. Na zakończenie swej 

wypowiedzi w sposób szczegółowy przedstawił pozostałe warunki współpracy a przede 

wszystkim rozliczenia z udzielanych dotacji. 

Następnie z uwagi na brak jakichkolwiek pytań do omówionego projektu uchwały radny 

M. Barwaśny odczytał jego treść. 



W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem 

w wyniku, którego uchwała Nr XVII/117/15 w sprawie uchwalenia „Programu współpracy 

Gminy Widawa z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2016”, została przyjęta 15 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad. 12 

Omówieniem kolejnego projektu uchwały zajął się Przewodniczący Rady, który 

zaznaczył, iż akt określający wysokość diet radnych gminy funkcjonuje 16 lat i przez cały 

ten okres nie był on zmieniany, jak również nie ulegała przez ten czas rewaloryzacji 

wysokość tych stawek, natomiast chcąc tego dokonać obecnie należałoby w znaczny 

sposób je podnieść. Następnie zaznaczył, iż kolejnym argumentem przemawiającym za 

koniecznością podjęcia przedłożonego aktu jest to, iż dotychczas obowiązujący zawiera 

pewne wady prawne, które należy wyeliminować. Ponadto dodał, iż proponowana jest 

również zmiana dotychczasowych zasad otrzymywania diet przez radnych, które oparte są na 

wypłacaniu diet za każdorazowy udział w posiedzeniu komisji, czy też sesji rady gminy. 

Wyjaśnił, iż niniejszy projekt wprowadza system ryczałtowy, który zakłada miesięczną dietę 

radnego wypłacaną w stałej kwocie. W toku dalszej wypowiedzi Przewodniczący Rady 

przedstawił, na jakiej wysokości kształtują się proponowane stawki oraz w jakich 

przypadkach i na jakim poziomie stosowane będą potrącenia. Następnie zaznaczył, iż taka 

zmiana spowoduje znaczne ułatwienie pracy komórki finansowej, gdyż jedynie raz 

w miesiącu dokonywane będą wypłaty diet dla radnych, które realizowane będą w formie 

przelewu na wskazane konto bankowe radnego. Kontynuując swą wypowiedź wyjaśnił, iż 

pomimo przedstawionych zmian obciążenie dla budżetu gminy nie będzie miało w jakiś 

znaczny sposób wpływu, jak to mogłoby się wydawać, gdyż niejednokrotnie w trakcie 

miesiąca radny bierze zarówno udział, w co najmniej dwóch komisjach i dwóch sesjach. 

Wobec czego Przewodniczący Rady dodał, iż reasumując koszty wypłacanych diet w skali 

całego roku kalendarzowego i porównując do proponowanych rozwiązań można stwierdzić, iż 

będą one na zbliżonym poziomie bądź ewentualnie nieznacznie wyższe.  

Następnie głos zabrał radny Marek Olejniczak, który wnioskował o pozostawienie na 

niezmienionym poziomie wysokość diet radnych, czyli w kwocie 120 zł za udział 

w posiedzeniu komisji, czy też sesji a jednocześnie pozostawić proponowaną przez 

Przewodniczącego formę wypłaty tego wynagrodzenia. 

W powyższym temacie wypowiedział się również radny Piotr Dobrowolski, który poparł 

wypowiedź swego przedmówcy a także zaznaczył, iż dokonując wyliczeń na podstawie 

projektu budżetu na kolejny rok wynika, że kwota zaplanowana na działalność rady 

w porównaniu do obecnej jest wyższa o 17,4 tys. zł. Ponadto nie zgodził się 

z wypowiedzią dotyczącą tego, że wydatki na finansowanie rady gminy pozostaną na 

zbliżonym poziomie, gdyż z kalkulacji jasno wynika, jak już wspomniał będą znacznie 

wyższe. 

Jako kolejny wypowiedział się radny S. Stępnik, który zaznaczył, iż dzisiejsze 

posiedzenie jest już siedemnastą sesją, wobec czego biorąc pod uwagę częstotliwość 

spotkań można stwierdzić, iż proponowane stawki w przeliczeniu na dotychczasowe 



koszty, jakie są ponoszone na radę będą na tym samym poziomie. Następnie poprosił, aby 

dodatkowych wyjaśnień w kwestii kalkulacji przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Przed wystąpieniem Pani Skarbnik głos zabrał jeszcze radny Jan Szmuda, który zauważył, 

iż chyba nie wszyscy dobrze słuchali tego, o czym mówił Przewodniczący Rady 

a mianowicie faktem jest, iż diety radnych funkcjonują na niezmienionym poziomie już 16 

lat a niewaloryzowanie ich oznacza, że są one niezgodne z prawem, którego należy 

przestrzegać. 

Z kolei Przewodniczący przytaczając wypowiedź radnego S. Stępnika zaznaczył, iż jest 

znacznie więcej sesji niż to planowano a w tym roku odbędzie się, co najmniej jeszcze 

jedna, w związku, z czym te koszty nie będą takie jak wskazał radny P. Dobrowolski. 

Następnie odnosząc się do prośby radnego S. Stępnika głos zabrała  Skarbnik Gminy, która 

opierając się na danych z bieżącego roku przedstawiła całkowitą kwotę środków, jakie 

zaplanowane zostały na działalność rady gminy oraz jaka część z nich przeznaczona 

została na wypłatę diet. Ponadto zaznaczyła, iż ona osobiście uważa, iż niepodnoszenie 

diet jest bardzo mile widziane jednakże, co do formy ich wypłacania, to jest za tym, aby 

wprowadzić system ryczałtowy. Dodatkowo wyjaśniła, jakie pozytywne efekty przyniesie 

ten sposób rozliczenia. Na zakończenie swej wypowiedzi nadmieniła, iż jeżeli ona byłaby 

radną to pozostawiłaby stawki diet na niezmienionym poziomie, gdyż dla każdego 

z osobna są to niewielkie kwoty, jednakże na tle całego roku i całej rady uczyni pewną 

sumę pieniędzy. 

Następnie Przewodniczący zwracając się do radnego M. Olejniczaka upewnił się, iż złożona 

przez niego propozycja miała formę formalnego wniosku. Ponadto odczytał część projektu 

uchwały dotyczącego wysokości proponowanych stawek diet dla radnych wskazując 

jednocześnie kwoty, o jakie wnioskował radny. 

Z kolei radny P. Dobrowolski, wystąpił z propozycją obniżenia wskaźnika procentowego 

określającego wysokość potrąceń z wynagrodzenia za nieobecność na posiedzeniu komisji, 

bądź sesji. 

W toku dalszych obrad wywiązała się krótka dyskusja w trakcie, której radni uzgadniali, 

jakie faktycznie zmiany miałyby być wprowadzone do przedłożonego projektu uchwały. 

Następnie głos zabrał jeszcze w omawianym temacie radny M. Barwaśny, który stwierdził, iż 

prowadzenie kłótni między radnymi o tak niewielką kwotę jest nie na miejscu i nie przystoi to 

radzie gminy. Wobec powyższego zaproponował, aby zakończyć te spory i zająć się 

wypracowaniem konkretnych wniosków, które zostaną poddane pod głosowanie. 

W związku z powyższą propozycją Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie 

w pierwszej kolejności wniosku radnego M. Olejniczaka przypominając, iż zaproponował 

on zmniejszenie stawek ujętych w paragrafie pierwszym, które raz jeszcze zaprezentował.  

W wyniku głosowania wniosek został odrzucony 6 głosami „przeciw” przy 6 głosach 

„wstrzymującymi się” oraz 3 głosach „za”. 

Następnie w związku z brakiem innych wniosków oraz uwag do omówionego projektu 

uchwały radny M. Barwaśny odczytał jego treść. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVII/118/15 w sprawie ustalenia zasad 

otrzymywania diet przez radnych Rady Gminy Widawa za udział w pracach Rady Gminy 

i komisji oraz zwrotu kosztów podróży służbowej, została przyjęta 9 głosami „za” przy 4 



głosach „przeciw” radnych: M. Olejniczaka, P. Dobrowolskiego, M. Janiaka i D. Drabent 

oraz 2 głosach „wstrzymujących się” od głosowania radnych W. Graczyka 

i S. Pokorskiego. 

 

Ad. 13  

Realizując dalszą część obrad Przewodniczący Rady omówił ostatni projekt uchwały 

wyjaśniając, iż każdy radny, jeżeli tylko zachodzi taka konieczność może korzystać 

z wyjazdów służbowych. Następnie zaznaczył, iż polecenie takiego wyjazdu, czyli delegację 

podpisuje on, jako Przewodniczący Rady Gminy. Następnie zaznaczył, iż gdyby wystąpiła 

potrzeba, aby to on mógł skorzystać z takiego wyjazdu zgodę taką podpisać mogą 

Wiceprzewodniczący Rady, co jednakże musi zostać unormowane w uchwale. 

Z uwagi na brak jakichkolwiek pytań do omówionego projektu uchwały, radny 

M. Barwaśny odczytał jego treść. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem w wyniku, 

którego Uchwała Nr XVII/119/15 w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczących Rady 

Gminy Widawa została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich 

radnych. 

 

Ad.14 

W punkcie dotyczącym wolnych wniosków i zapytań w pierwszej kolejności głos zabrała 

radna D. Drabent, która zapytała czy była poruszana przez Panią Doktor kwestia 

zwiększenia godzin pracy w Ośrodku Zdrowia w Brzykowie, gdyż pacjenci skarżą się na 

ograniczoną liczbę godzin przyjęć lekarza. Ponadto przedstawiła sytuacje, kiedy to 

pacjenci korzystając z usług Ośrodka w Widawie z powodu nieczynnego punktu, do 

którego są zadeklarowani po kolejnej wizycie namawiani są do przepisania się tam.  

Odnosząc się do powyższych kwestii Wójt Gminy zaznaczył, iż w Ośrodku Zdrowia 

w Brzykowie od niedawna pracuje nowa Pani Doktor, która jest zatrudniona w niepełnym 

wymiarze czasu pracy, tak jak poprzedni lekarz, gdyż nie było takiej potrzeby. Następnie 

przyznał, iż zdarzają się rzeczywiście miesiące, kiedy to jest dużo więcej zachorowań 

i wówczas tworzą się kolejki, jednakże takie zjawisko nie występuje tylko w Brzykowie , 

ale również w innych ośrodkach zdrowia. W toku dalszej wypowiedzi wyjaśnił, iż błędne 

jest przekazywanie informacji o nagabywaniu pacjentów na przepisywanie się do 

przychodni w Widawie, gdyż jego zdaniem dostęp do placówek medycznych na terenie 

naszej gminy jest dobry. Ponadto zaznaczył, iż na obecną chwilę z powodu ograniczonych 

środków w budżecie gminy nie może podjąć działań w kierunku zwiększenia godzin 

przyjęć w Ośrodku w Brzykowie, jednakże skoro rzeczywiście mieszkańcy mają problem 

ze skorzystania z usług tamtejszej placówki i tworzą się duże kolejki, to po 

wcześniejszym uzgodnieniu z Kierownikiem SP ZPOZ w Widawie podjęte zostaną próby, 

aby wydłużyć czas pracy tego ośrodka od nowego roku. Na zakończenie wyjaśnił jeszcze, 

iż wstępnie rozmawiał również o tym z Panią Doktor, która podejmując, to zatrudnienie 

nie mogła podjąć się pracy w większym wymiarze czasu, ale w przyszłości może on 

zostać zwiększony. 

Następnie w powyższej kwestii głos zabrała Pani Mariola Majczyk – sołtys sołectwa 

Brzyków, która wyjaśniła, iż jest po rozmowach z Panią Doktor, która również 



sygnalizowała zwiększenie godzin przyjęć w ośrodku z uwagi na dość duży rejon a tym 

samym pacjentów. Ponadto zaznaczyła, iż rzeczywiście poprzedni lekarz był również 

zatrudniony na ½ etatu, jednakże nikt nie wspomina o tym, iż przyjeżdżała ona godzinę 

przed przyjmowaniem pacjentów i kończyła pracę dopiero po załatwieniu wszystkich 

spraw. Dodatkowo Pani M. Majczyk podkreśliła, iż w poprzednich latach odkąd pamięta 

zawsze w Ośrodku Zdrowia w Brzykowie zatrudniony był lekarz w pełnym wymiarze 

czasu pracy. W toku dalszej wypowiedzi wyjaśniła, iż bardzo dużo czasu zabierają 

również wizyty domowe u osób starszych, których akurat na tym terenie jest dość dużo. 

Ponadto dodała, iż dla niej najdziwniejsze jest to, co przekazała jej Pani Doktor, że padła 

propozycja ze strony wizytującej ośrodek Komisji, aby w sobotę przyjmowała pacjentów 

w ramach prywatnej praktyki lekarskiej. 

W odniesieniu do powyższej wypowiedzi Wójt Gminy zapewnił, iż tak nie będzie 

i sprawą jak już wspomniał niebawem się zajmie. Ponadto podkreślił, iż jemu również 

zależy na tym, aby pacjenci w należyty sposób mogli korzystać z usług ośrodka i bez 

problemu dostać się na wizytek lekarza. 

Z kolei Pani M. Majczyk również przyznała, iż jest dobrej myśli i ma nadzieję, że kwestia 

ta niebawem zostanie wyjaśniona, bo nie może tak być, że piękny odnowiony budynek 

ośrodka będzie świecił pustkami, bo pacjenci przeniosą się do innych placówek. Ponadto 

dodała, iż nie chciałaby również, aby w niedalekiej przyszłości nie stało się tak, jak 

z placówką kulturalną, która funkcjonowała w Brzykowie. 

W odpowiedzi na powyższą uwagę Wójt Gminy zapewnił, iż nie będzie takiej sytuacji, że 

zlikwidowany zostanie ten ośrodek. Następnie wracając do kwestii dodatkowych godzin 

pracy poprzedniej Pani Doktor, o czym wspomniała Pani sołtys wyjaśnił, iż nie powinno 

to mieć miejsca bez odpowiednich unormowań prawnych. 

Następnie głos zabrał radny M. Jaros, który zaznaczył, iż na jednym z posiedzeń Komisji 

członkowie wnioskowali o konieczność oznakowania terenu gminy a mianowicie 

umieszczenie znaków kierunkowych do posesji oddalonych od głównych ciągów 

drogowych po to, aby między innym karetka mogła dotrzeć na czas, gdyż zdarzyło się 

wiele sytuacji, iż kierowca nie mógł trafić pod wskazany adres. Ponadto dodał, iż 

Kierownik Gminnego Zakładu Usług Komunalnych twierdzi, że taka informacja do niego 

nie dotarła. 

Z kolei Przewodniczący Rady przypomniał, iż kilka miesięcy temu zwracał się z prośbą 

do sołtysów, aby oni również wskazywali miejsca, w których powinno znaleźć się 

dodatkowe oznakowanie. Następnie wyjaśnił, iż dopiero w momencie otrzymania 

wszystkich zgłoszeń zostanie opracowany wspólny projekt, co usprawni działania 

a przede wszystkim ograniczy koszty. 

Z kolei Wójt Gminy wyjaśnił, iż wnioski związane z powyższą sprawą, wpływają do 

Kierownika Gminnego Zakładu Usług Komunalnych – Pana Dariusza Michniewskiego 

i to on jest odpowiedzialny za ich realizację. Następnie zapewnił, iż kwestia realizacji 

wniosków z komisji zostanie załatwiona. 

W powyższym temacie głos zabrał jeszcze radny M. Barwaśny, który zaznaczył, iż 

uczestniczył we wszystkich posiedzeniach Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

i doskonale pamięta, że takie wnioski były składane zarówno przez radnych, jak 

i sołtysów. Następnie stwierdził, iż nie powinno dochodzić do sytuacji, że te wnioski 



gdzieś giną gdyż jego zdaniem jest to lekceważenie rady gminy oraz sołtysów. Ponadto 

poprosił Wójta Gminy, aby przyjrzał się tej kwestii i dopilnował tego, by wszystkie 

wnioski zostały zrealizowane. 

Odnosząc się do powyższej wypowiedzi Wójt Gminy zaznaczył, iż po raz pierwszy słyszy 

o takiej sytuacji, gdyż do tej pory wszystkie wnioski były realizowane. Ponadto raz 

jeszcze zapewnił, iż kwestia znaków w trybie pilnym zostanie załatwiona na ile tylko 

będzie to możliwe. 

Jako kolejny w powyższym temacie głos zabrał radny J. Szmuda, który poparł 

wypowiedzi radnych zaznaczając, iż wnioski takie były składane nie raz. Ponadto dodał, 

iż apelowano o wykonanie wielu innych zadań takich, jak chociażby odkrzaczanie, co 

również nie zostało zrealizowane i pozostało bez żadnej odpowiedzi. Następnie poprosił, 

aby baczniej nadzorować Gminny Zakład Usług Komunalny, a zwłaszcza pracowników, 

gdyż jego zdaniem zbyt wiele tam się nie dzieje. 

W dalszej części głos zabrał ponownie Wójt Gminy, który zaznaczył, iż nie należy używać 

sformułowania „zaginął”, gdyż nie jest to prawdą, bo wniosek jest tylko nie został w porę 

zrealizowany. Następnie zaznaczył, iż owszem, jako Wójt Gminy nadzoruje pracę 

kierowników, jednakże nie jest wstanie każdemu z nich wskazywać, co ma w danym 

czasie zrobić, gdyż to oni sami muszą wykonywać powierzone im obowiązki, z czego są 

następnie rozliczani. 

 

Ad. 14 

W kolejnym punkcie dotyczącym spraw różnych, głos zabrał Wójt  Gminy, który podjął 

temat dotyczący oświaty a mianowicie działań, jakie podjęte zostały w kierunku 

wprowadzenia pewnych rozwiązań mających na celu ograniczenie wydatków, które z roku 

na rok są coraz większe. Ponadto poinformował, jaka pula pieniędzy zaplanowana została 

w przyszłorocznym budżecie na wydatki oświatowe oraz porównał tą sumę do tej, która 

była zarezerwowana na rok bieżący, zaznaczając jednocześnie, iż w trakcie roku wzrosła 

ona jeszcze o dodatkowe wydatki, które nie zostały pierwotnie oszacowane. Następnie 

zaznaczył, iż w gminach ościennych wypłaca się niewielkie dodatki wyrównawcze dla 

nauczycieli, z kolei w naszym samorządzie są to coraz większe sumy. Wobec powyższego 

zaznaczył, iż podjął pewne działania, aby rozwiązać ten problem. W toku dalszej 

wypowiedzi zaznaczył, iż arkusze organizacyjne poszczególnych szkół zostały 

szczegółowo przeanalizowane a podjęte rozwiązania przyczynią się do wygenerowania 

pewnych oszczędności, które dopiero w kolejnych latach będą odczuwalne. Ponadto 

przedstawił kwoty, jakie należało zabezpieczyć na wypłatę dodatków wyrównawczych 

w obecnym i przyszłorocznym budżecie zgodnie z zaleceniami Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Kontynuując swe wystąpienie Wójt Gminy zobrazował zebranym, jakich 

należało dokonać przesunięć w planie finansowym gminy, aby móc wygospodarować 

wspomniane środki, co miało wpływ na konieczność wykluczenia z realizacji pewnych 

inwestycji, między innymi budowę mostu w miejscowości Ruda. Następnie zaznaczył, iż 

należy zahamować wzrost wydatków na oświatę, gdyż pomniejsza się kwota przeznaczana 

na inwestycje i w niedalekim czasie może się okazać, iż nie będzie można realizować 

żadnych większych przedsięwzięć. Dodatkowo zaznaczył, iż trzeba również wziąć pod 

uwagę to, iż dzieci w szkołach ubywa, co również ma duży wpływ na finansowanie tych 



placówek. W dalszej części Wójt Gminy zaznaczył, iż w podjętych działaniach wziął 

również pod uwagę planowaną reformę państwową, która ma znieść obowiązek szkolny 

dla sześciolatków a w późniejszym okresie przewidywane jest również wygaszanie 

gimnazjów. Następnie szczegółowo omówił, jakie planowane są działania na terenie 

naszej gminy dotyczące pewnych reorganizacji, mające na celu połączenie dwóch 

placówek polegające na przekształceniu Szkoły Podstawowej w Ochlach w filię 

podlegającą Zespołowi Szkół w Chociwiu. Dodatkowo przedstawił korzyści, jakie 

w przyszłości przyniesie to rozwiązanie. Na zakończenie zaznaczył, iż jeśli tylko rada 

gminy wyrazi akceptację na realizację takich działań do będzie przygotowywana cała 

procedura związana z połączeniem tych szkół. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady, który w imieniu wszystkich radnych 

zapewnił, iż nie ma żadnych przeciwwskazań, aby takie działania przeprowadzić, wobec 

czego Rada Gminy wyraża pełną aprobatę i zaakceptuje przedłożone akty.  

Z kolei Wójt Gminy zapewnił, iż dołoży wszelkich starań, aby usprawnić oświatę 

i wygenerować oszczędności a jednocześnie przeprowadzić planowaną reformę w ten 

sposób, aby nie wyrządzić nadmiernej krzywdy nauczycielom a tym samym nie naruszyć 

również dobra dziecka, które jego zdaniem jest w tej całej sytuacji najważniejsze.  

 

Następnie z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Gminy 

podziękował za udział w obradach i zamknął siedemnastą już sesję Rady Gminy Widawa.  

Na tym protokół zakończono. 

 

           Przewodniczący 

Protokołowała:             Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta               Ryszard Bruzda 



SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY 

z działalności międzysesyjnej od 26.09.2015 r. do 26.11.2015 r. 

 

1. Zakończono rozkładanie kamienia zakupionego w ramach funduszu sołeckiego 

w miejscowościach: Klęcz, Siemiechów, Dębina, Wielka Wieś A, Chrząstawa, Kolonia 

Zawady, Józefów Widawski, Rogóźno, Restarzew Cmentarny, Chociw, Goryń, Grabówie, 

Osieczno, Zabłocie i Witoldów. 

2. Zakończono prace przy budowie 200 m odcinka chodnika w miejscowości Zawady. 

3. Utwardzono kostką plac pod wiatą przystankową w miejscowości Zawady. 

4. Prowadzono prace zaplanowane w ramach funduszu sołeckiego, których zakończenie 

planuje się w połowie miesiąca grudnia. 

5. Rozpoczęto prace związane z utwardzeniem placu kostką brukową przed budynkiem 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Rogóźniu. 

6. W najbliższym czasie zostaną rozpoczęte prace przy rozbiórce garaży znajdujących się 

przy Gminnym Ośrodku Zdrowia w Widawie. 

7. Zaplanowano prace porządkowe związane z odkrzaczaniem poboczy i oczyszczaniem 

rowów. 

8. Prowadzono prace porządkowe na terenie gminy. 

9. Zebrano nadkłady poboczy i odnowiono strukturę rowów w miejscowości Wielka Wieś B. 

10. Zamontowano piec w świetlicy wiejskiej w miejscowości Zborów. 

11. Wykopano szambo w miejscowości Górki Grabińskie. 

12. Przeprowadzono prace porządkowe na Kurhanie w miejscowości Widawa. 

13. Odbyły się dwie sesje Rady Gminy zwołane w trybie nadzwyczajnym. 

14. Złożono wniosek do Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi o dofinansowanie w ramach 

programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej inwestycji związanej 

z przebudowę dróg osiedlowych w Widawie. 

15. W dniu 17 listopada odebrano inwestycję pn. „Dokończenie rozbudowy Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Brzykowie o pomieszczenia garażowe – Etap II”. Wartość robót 

wyniosła 112 tys. zł. 

16. W dniu 4 listopada 2015 r. rozstrzygnięto przetarg na dostawę węgla. 

17. W dniu 12 października w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Łódzkiego 

w Departamencie ds. Regionalnego Programu Operacyjnego złożono wniosek 

o dofinansowanie projektu pn. „Wsparcie Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego 

poprzez podniesienie sprawności Ochotniczej Straży Pożarnej w Widawie”. Wniosek ten 

dotyczył zakupu ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Widawa. 

18. W terminie do końca miesiąca listopada nastąpi złożenie wniosku dotyczącego 

możliwości pozyskania dofinansowania na wykonanie windy przeszklonej w Gminnym 

Ośrodku Zdrowia w miejscowości Widawa. 

19. Zostaną poczynione kroki w związku z pozyskaniem kontraktu na rehabilitację. 

20. Wykonano projekty na budowę dróg gminnych. 

21. W dniu 14 października uzyskano pozwolenie budowlane na budowę mostu 

w miejscowości Ruda. 

22. Otrzymano karę pieniężną w wys. 23 tys. zł za przekroczenie poboru wód w za lata 2011-2013. 

23. Otrzymano karę pieniężną związaną z brakiem uregulowań w ubiegłych latach opłat za 



abonament radiowo-telewizyjny a także nie uiszczania opłat Zaiks.  

24. W najbliższym czasie będzie wykonywana inwentaryzacja na terenie Gminy Widawa. 

25. Rozdano 54 tony żywności. 

26. W dniu 28 listopada odbędzie się bal charytatywny. 

27. W dniu 3 października w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie odbył się jubileusz 

długoletniego pożycia małżeńskiego. 

28. Z dniem 1 stycznia Pani Anna Krześniak zostanie powołana na stanowisko Dyrektora 

Gminnego Ośrodka Kultury w Widawie. 


